History of Belarus
Belarus is a unique country. Its history is a little-known page in the world history. More over the Belarusians know the history of their Motherland not better than their neighbours do. But they can be proud of their past, culture and art.

Man came to these lands in the middle Palaeolithic times. But it was only in the middle of the first millennium that Slavs settled here. East-Slav tribes of Krivichi, Dregovichi and Radimichi were the Belarusian people's ancestors. They settled around the Polota (a Western Dvina tributary) and were later named Polotchane. They had formed local principalities, such as those of Pinsk, Turov, Polotsk, Slutsk and Minsk by the 8th to 9th century. These all came under the general suzerainty of Kievan Rus, the first East Slavic State, beginning in the mid-9th century.

They took up honey collecting, fur hunting and agriculture. Trade developed as the Dieper was part of the «water road» from Constantinople via Kiev and Novgorod to the Baltic Sea. Trading settlements multiplied and many towns of the present-day Belarus were founded by the end of the 12th century. Polotsk and Turov first appeared in historical documents in 862 and 980 respectively, Brest — 1017, Minsk in 1067.

The geographical position of the country, the development of trade attracted Dutch herring-salters, Muscovite trappers, Jewish financiers, Hungarian wine-merchants, Turkish spicers, Tatar tanners and Chinese silkmen who bought in exchange furs, dried fish, salt, linen, sailcloth, ropes, timber, tar and foodstuffs. These international contacts influenced the most distinctive features of the Belarusian national character — tolerance and hospitality.

The advantageous geographical position — on the crossroads from east to west and from north to south — more than once turned into disadvantage. Belarus was the arena of many wars, invasions and aggressions. In the 11th century the Tatar-Mongols attacked Polotsk and Turov principalities in the east and south. In the 13th century the Crusaders invaded Belarus from the west. Sweden conquered the north of Belarus. Belarus was devastated by Russian-Polish wars (16—18th centuries), the Napoleon invasion (1812), World War I (1914—1918), the Soviet-Polish war which ended with Western Belarus ceded to Poland and the World War II and Nazi occupation (1941— 1944), the longest and the greatest fighting for freedom and independence during which Belarus lost every fourth citizen. All these tragic events slowed down but didn't stop the development of the nation. Though Belarusians belong to the East Slavic ethnic group there is a strong mixture of Baltic and Scandinavian elements in their racial, linguistic and cultural background. Belarus was part of the Grand Duchy of Lithuania (14th century), Poland and the Russian Empire (18th century). It was a backward province where 80% of the population were illiterate. People suffered from many diseases and there was only one doctor per 7,000 patients.

The life changed for the better at the beginning of the 20th century. On January 1, 1919 the Declaration on the formation of the Byelorussian Soviet Socialist Republic was adopted. In December 1922 it joined the Union of the Soviet Socialist Republics (the USSR) as one of its founders. On the disintegration of the USSR, Belarus proclaimed its sovereignty on July 27, 1990. In December 1991 it was one of the three Slavic republics of the former USSR to form the CIS (the Commonwealth of Independent States) with the headquarters in Minsk.

Nowadays Belarus is a country of developed industry, agriculture, science and culture. Belarusian industry produces heavy-duty trucks and tractors, large-capacity dump trucks, refrigerators, TV sets, fertilisers, meat and dairy products. They make its chief exports. Timber processing, furniture making, match and paper making, textile and clothing manufacture, food processing are the main industries for local consumption.

Most of the country has mixed crop and livestock farming with a strong emphasis on flax growing. Grain, chiefly barley, rye, oats, and potatoes are the main field crops, a large percentage of which is used for animal feed. Cattle and pig raising are also important.

Belarus is a country of well-developed science, culture and education. There is an Academy of Sciences, 37 higher educational establishments, and a lot of theatres, museums, and art galleries there.

The long history has taught Belarusians to overcome difficulties. Today they are optimistic because their historical experience makes them sure they will do their best to preserve their unique culture, language and revive industry and agriculture. But they are anxious about the future of their children after the Chernobyl catastrophe, 1986. And still they hope for the best. 

Перевод текста: History of Belarus

Белоруссия - уникальная страна. Его история - малоизвестная страница в мировой истории. Больше по Belarusians знают историю их Родины не лучше, чем их соседи. Но они могут гордиться их прошлым, культурой и искусством.

Человек приехал в эти страны в средние Палеолитические времена. Но это было только в середине первого тысячелетия это, Славяне обосновались здесь. Восточно-славянские племена Krivichi, Dregovichi и Radimichi были предками Белорусских людей. Они обосновались вокруг Polota (Западный данник Двины) и позже назывались Polotchane. Они сформировали местные княжества, типа таковых из Пинска, Терова, Полоцк, Slutsk и Минск 8-ым к 9-ому столетию. Они все прибыли под общим suzerainty Kievan Русский, первым Восточным Славянским государством, начинающимся в середине 9-ого столетия.

Они подняли сбор меда, охоту меха и сельское хозяйство. Торговля, развитая как Dieper была частью «водной дороги» от Constantinople через Киев и Новгород к Балтийскому морю. Торговые урегулирования умножились, и много городов современной Белоруссии были основаны к концу 12-ого столетия. Полоцк и Теров сначала появились в исторических документах в 862 и 980 соответственно, Брест — 1017, Минск в 1067.

Географическое положение страны, развитие торговли привлекло голландскую сельдь-salters, Русских ловцов, еврейских финансистов, венгерских винных торговцев, турецкий spicers, крема для загара татарина и китайский silkmen, кто купил в обменных мехах, высушенной рыбе, соли, полотне, парусине, веревках, древесине, смоле и продовольствии. Эти международные контакты влияли на наиболее отличительные особенности Белорусского национального характера — терпимости и гостеприимства.

Выгодное географическое положение — на перекрестке с востока на запад и с севера на юг — не раз превратилось в неудобство. Белоруссия была ареной многих войн, вторжений и агрессий. В 11-ом столетии Татарин-монголы напал на Полоцк и княжества Терова на востоке и юге. В 13-ом столетии Участники общественной кампании вторглись в Белоруссию с запада. Швеция завоевала север Белоруссии. Белоруссия была опустошена русско-польскими войнами (1618-ые столетия), вторжение Наполеона (1812), Первая мировая война (1914—1918), советская-польская война, которая закончилась Западной Белоруссией, которую уступают Польше и Второй мировой войной и Нацистским занятием (1941—1944), самое длинное и самая большая борьба за свободу и независимость, в течение которой Белоруссия потеряла каждого четвертого гражданина. Все эти трагические события замедлились, но не останавливали развитие нации. Хотя Belarusians принадлежат Восточной Славянской этнической группе есть сильная смесь Балтийских и скандинавских элементов в их расовом, лингвистическом и культурном фоне. Белоруссия была частью Великого Герцогства Литвы (14-ое столетие), Польша и Российская империя (18-ое столетие). Это была обратная область, где 80 % населения были неграмотным. Люди пострадали от многих болезней и был только один доктор в 7 000 пациентов.

Жизнь изменилась к лучшему в начале 20-ого столетия. 1 января 1919 Декларация относительно формирования белорусской советской Социалистической Республики была принята. В декабре 1922 это присоединилось к Союзу советских Социалистических Республик (СССР) как один из его основателей. На распаде СССР, Белоруссия объявила ее суверенитет 27 июля 1990. В декабре 1991 это была одна из трех Славянских республик прежнего СССР, чтобы сформировать СНГ (Содружество Независимых государств) с штабом в Минске.

В настоящее время Белоруссия - страна развитой промышленности, сельского хозяйства, науки и культуры. Белорусская промышленность производит сверхпрочные грузовики и тракторы, большие полные самосвалы, рефрижераторы, телевизоры, fertilisers, мясо и молочные продукты. Они делают его главный экспорт. Обработка древесины, создание мебели, состязание и создание бумаги, ткань и одежда изготовления, обработка пищи - главные отрасли промышленности для местного потребления.

Большинство страны смешало урожай и домашний скот, занимающийся сельским хозяйством с сильным акцентом на росте льна. Зерно, в основном ячмень, рожь, овес, и картофель - главные полевые зерновые культуры, большой процент которых используется для корма. Рогатый скот и свинья, поднимающая также важны.

Белоруссия - страна хорошо-развитой науки, культуры и образования. Есть Академия Наук, 37 университетских учреждений, и большого количества театров, музеев, и художественных галерей там.

Длинная история учила Беларузиансу преодолевать трудности. Сегодня они являются оптимистическими, потому что их исторический опыт делает их уверенными, они приложат все усилия, чтобы сохранить их уникальную культуру, язык и восстановить промышленность и сельское хозяйство. Но они беспокоятся о будущем их детей после катастрофы Chernobyl, 1986. И тем не менее они надеются на лучшее.

